
Roční zpráva HKO 

 

Rok 2016 byl pro Hokejový klub Opava velice náročný, plný nejistoty týkající se jak 

samotných hráčů, tak i financí. 

 

1. Vzhled zimního stadionu. – Již na první pohled jsou patrné změny vzhledu zimního 

stadionu, ať už je to umytá a nově natřená omítka nebo nové bannery opavských 

odchovanců, či náborové plachty, které určitě upoutají pozornost kolem jdoucích i 

jedoucích. Museli jsme nechat aspoň zčásti opravit střechu, která způsobila ve 

vnitřních prostorech značné škody. Hodně úprav muselo díky kritickému stavu 

proběhnout i uvnitř: 

- Vymalování skoro všech veřejných prostor, včetně sociálních zařízení 

- Instalace kamerového systému a výměna všech klíčů z důvodu větší bezpečnosti a 

ochrany majetku a osob. 

- Vznikly tři nové kabiny, díky tomu má teď každá kategorie svou vlastní šatnu, pro 

hosty jsou připraveny čtyři šatny a úplně nová šatna pro děti z MŠ 

- Zprovoznili jsme část ubytovacího provozu, abychom mohli přesunout všechny 

hráče a trenéry z ubytovacích zařízení v okolí Opavy a klubu tak nevznikaly 

náklady na ubytování. 

- Vznik nové tělocvičny, která splňuje nový trend trénování hokejistů převážně 

vlastním tělem. Z bývalé tělocvičny byly zachovány hlavně cyklotrenažery, které 

jsou k dispozici před kabinou mužů a v pokoji na hotelu. 

- Klubová místnost s velkou obrazovkou, kterou mohou trenéři s hráči využívat 

k hodnocení zápasů a tréninků.  

 

2. Trenérský tým.- Pod vedením nového šéftrenéra pana Rostislava Haase se nám 

podařilo sestavit tým převážně nových a zkušených trenérů. Pan Haas přišel do klubu 

s cílem změnit filosofii klubu v oblasti kompenzačních cvičení a zdravého životního 

stylu. Můžeme říct, že tato změna byla uvítána jak samotnými hráči, tak i trenéry a 

určitě je to vidět i na výsledcích, kdy kategorie LMD a LSD skončili na prvním místě 

v základních skupinách a v současné době bojují o postup do extraligy. Snažíme se 

zajišťovat dostatečný počet trenérů v jednotlivých kategoriích:  

- Dorostenecké kategorie – 2 trenéři 

- V 5. až 8. třídě – 3 trenéři 

- V 3. až 4 třídě – 2 – 3 trenéři 

- V přípravce – se pohybuje okolo 6 trenérů + 2 trenéři externí 

Kromě hokejových trenérů v klubu fungují ještě externí trenéři zaměřující se na 

trénink kondiční, plavání, jógu a fyzioterapii. 

 

3. Mládež.  

a) Bruslička - V této kategorii se snažíme budovat novou hráčskou základnu. 

Spolupracujeme s 19 mateřskými školkami a brusličku navštěvuje každý týden 

až 300 dětí. Tato spolupráce je velmi úspěšná a přivedla nám již několik dětí 

do přípravky. Bruslička byla v minulosti financována městem do spolku.  

Na základě požadavku z města byla přesunuta přímo pod hokejový klub a 

zvýšila tak náklady klubu, představující především mzdy trenérů a výzbroj pro 

děti (brusle a přilby). 

b) Přípravka. – Daří se nám plnit náš prioritní cíl zaměřený na zvyšování počtu 

dětí v této kategorii (20 – 25 dětí v každém ročníku). V současné době 

přípravku navštěvuje kolem 100 dětí, které zvyšují nároky jak na počet trenérů, 



tak na hokejové vybavení a výstroj, protože začínající děti mají pro začátek 

hokejovou výzbroj k zapůjčení zdarma. 

c) Žákovské kategorie. – Na začátku nové sezony se nám podařilo získat výjimku 

na kategorie 5. – 8. tř., aby nám byli uznáni hostující hráči a mohli hrát soutěž 

v jednotlivých kategoriích. Bohužel na neustále udávání nám nebyla tato 

výjimka po novém roce prodloužena a 30.12.2016 jsme byli přeřazeni do 

kategorie mladších a starších žáků. Vzhledem k tomu, že v těchto kategoriích 

je opravdu málo hráčů, vnímáme toto přeřazení pozitivně v tom, že dnes si 

hráči musí místo v zápase zasloužit a nemají ho automaticky jako doposud, 

protože jich bylo málo. Naopak 3. třída se může po dlouhé době pochlubit 

počtem 23 dětí ve třídě, což je nejvíce dětí na třídu od roku 2009. 

d) Dorostenecké kategorie a junioři. – Dorostenecké kategorie si v letošní sezoně 

vedou velice dobře. Obě kategorie skončili v základních částech na prvním 

místě a budou bojovat o postup do extraligy. Bohužel soutěž junioru jsme 

v prosinci předčasně ukončili. I když na začátku sezony to vypadalo, že bude 

dostatek hráčů, kluci postupně začali ztrácet zájem o tréninky a neplnili si své 

povinnosti. Zápasy se musely pokrývat hráči ze staršího dorostu, kteří sami 

odehrávali 2 x týdně své zápasy a jejich únava se pak projevovala v obou 

kategoriích. Vzhledem k tomu, že tyto problémy jsou celoplošné a hovořilo se 

o zrušení této kategorie pro příští sezonu vůbec, rozhodli jsme se tuto soutěž 

ukončit a soustředit se na postup ve starším dorostu. Podařilo se nám tak ušetřit 

i nějaké náklady na dopravu. O kluky, kteří hráli v juniorce se klub postaral –  

6 bylo nabídnuto trénovat s týmem mužů a pro ostatní byla domluvena účast 

v krajských soutěžích. 

 

 

4. Muži. – Družstvo A-týmu se stále drží v první půlce své soutěže. Na muže 

nedostáváme žádnou dotaci od města a nezůstala nám ani slíbená částka za prodej 

komerčních ledů, finance na tento tým musíme shánět pomocí sponzorů, a to není 

v dnešní době vůbec jednoduché. I přes to, že jsme sehnali od sponzorů částku  

cca 2 mil., museli jsme přistoupit v týmu ke změnám, které byly pro nás finančně 

úsporou. Tým opustil Dušan Šafránek, kterému klub pomohl sehnat angažmá v jiném 

týmu a naopak se budeme snažit do týmu zapojit co nejvíce mladých hráčů, kteří 

budou hrát bez nároku na odměnu. 

 

 

5. Správa. – Od října 2016 jsme převzali správu zimního stadionu, která nám byla 

slibovaná již v první polovině roku. Bohužel jsme ji dostali v období, které je finančně 

nejnáročnější a nebylo to zohledněno v dotaci na správu, dostali jsme se do finančních 

potíží, které společně s nedořešenými personálními záležitostmi způsobily nepokoje 

mezi převzatými zaměstnanci (ledaři). Náklady v letních měsících jsou daleko nižší, 

protože se nehradí teplo a jsou nižší i náklady na energie, vodné a stočné a mzdy. Jen 

pro informaci jsou náklady za prosinec 2016 vyšší cca o 500.000 Kč, než je měsíční 

průměr částky poskytnuté účelové dotace. 

 

 

6. Příspěvky.  Příspěvky jsou hrazeny na základě faktury přímo na účet spolku, čímž je 

zajištěna jejich transparentnost. Faktury jsou vystavovány 3 x do roka, a to za konec 

sezony 2015/16 (leden-březen), letní přípravu a začátek sezony 2016/17 (měsíce 

srpen-prosinec). Příspěvky za konec sezony 2015/16 dojížděly podle nastavení 



předchozího klubu. Vzhledem k tomu, že byl celkem zmatek v tom, kdo za jakou třídu 

hraje a do které školní třídy chodí, se jednatelé dohodli na novém systému pro sezonu 

2016/17: 

- Hrací třídy 4. a 5. (ročníky 2006 – 2007 + 3 hráči 2008) ……….. 400,-/měsíc 

- Hrací třídy 6. až 8. (ročníky 2003 – 2005) ………………………..800,-/měsíc 

            Hráči jsou osvobozeni od příspěvků v případě, že došlo k úraze při činnosti spojené 

            s hokejový klubem. Příspěvky se hradí za všechny měsíce, kdy probíhá letní i zimní 

            příprava, protože obě části mají svůj smysl, souvislost a jsou stejně důležité. Příspěvky 

            budou až do konce této sezony odváděny na spolek Naučíme naše děti sportovat, který 

nahrazuji náš vlastní spolek, který nám nebyl loni povolen, a tyto příspěvky jsou 

použity na mzdy trenérů. Od sezony 2017/18 bude fungovat nový spolek založený 

zástupci města, který bude smluvně propojen přímo s HKO a taky se chystají změny 

v příspěvcích, aby byli zvýhodnění domácí hráči, oproti hráčům, kteří nechtějí vstoupit 

do našeho klubu a mají tak možnost kdykoliv z klubu odejít. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


